

Environmental Awareness Program:

برنامج التوعية البيئية:

-INNODEV's Environmental program consists on working with schools, universities, community groups to increase environmental awareness and develop environmental literacy to become environmental stewards





برتكز برنامج إينوديف للتوعية البيئية على العمل مع
المدارس، والجامعات، والمجتمعات المحلية، وعلى
زيادة الوعي البيئي وتطويرالثقافة البيئية عند أفراد المجتمع
والطلاب خاصة، من خلال تعليمهم القيم والمهارات
والسلوكيات التي تجعل منهم مشرفين بيئيين.

-The program is important for it contributes in creating public awareness about waste and promoting sustainable practices and generating knowledge about Zero waste practices and processes for waste Rethink, Refuse, Reduce, Reuse and Recycle (the Concept of 5Rs.(

تكمن أهمية هذا البرنامج البيئي في مساهمته في خلق الوعي لدى أفراد المجتمع من خلال تعريفهم – إعادة التفكير، الرفض، التخفيف، إعادة استخدام وإعادة :خطوات 5الذي يلخّص بـ 5Rعلى مفهوم تدوير،









النوادي البيئية-الفنية ECO-ART-CLUBS

EcoArts brings together science, environment, art, and indigenous culture, in a wide variety of events, to create a blended science/arts-based model for communities around the country to address solid waste management, climate change and sustainability.

النشاطات البيئية-الفنية تجمع في ما بين العلوم، البيئة، الفن والثقافة المحلية في مجموعة متنوعة من الأحداث المختلفة لخلق نموذج مدمج من العلوم/والفن لتراه المجتمعات في جميع المناطق يهدف إلى معالجة إدارة النفايات الصلبة، التغيير المناخي وتحقيق الاستدامة.







Touristic beach of Tyre

- مركز نشاطات لمحمية شاطئ صور الطبيعية

- Tyre Coast Nature Reserve
- INNODEV

مراح

 DI-LAB (Design Impact Laboratory) from the Department of Architecture and Design at the American University of Beirut (AUB(- Tyre Municipality

Marah is located directly on the beach, highly visible and public; it will be used as a meeting point, an info point, a presentation pavilion, an exhibition space, a training center, among other things. يشكّل مراح نقطة التقاء ومركز استفسار ومعرض ومركز تدريب بالاضافة الى العديد من النشاطات.

INNODEV played an awareness role in Marah by developing a program of environmental and educational activities that will raise the awareness of the community about the problem of solid waste and encourage the reduction of consumption rate especially the non-reusable and non-recyclable materials.

لعبت إينوديف دوراً توعوياً وتثقيفياً أساسياً في "مراح" عبر : -وضع برنامج لنشاطات بيئية تصب في رفع مستوى الوعى عند المجتمع لمشكلة النفايات الصلبة تسليط الضوء على أهمية المحميات الطبيعية -تشجيع على تخفيض معدل الاستهلاك -الفردى (خاصة) والتقليل من استخدام المواد والمنتجات غير القابلة لإعادة الاستخدام واعادة التدوير، تمهيداً للقضاء على استخدام هذه المواد والمنتجات.







PLASTIC-SEA-LIFE & ART بلاستيك-الحياة البحرية والفن



We create Art to save the sea This project "aims to educate and create awareness about marine debris and plastic pollution through art. Community members are working together to clean-up our beaches and process the debris into art supplies to construct giant sculptures of the marine creatures most affected by plastic pollution .

ابداع في الفن لانقاذ البحر يهدف هذا المشروع إلى تعليم وخلق الوعي حول الحطام البحري والتلوث البلاستيكي من خلال الفن. يعمل أفراد المجتمع سوياً لنتظيف شواطئنا وتحويل الحطام إلى موارد فنية لبناء منحوتات عملاقة تمثل المخلوقات البحرية الأكثر تضرراً من التلوث البلاستيكي





Do it Yourself- Recycle:

Partner: The Lebanese University-El Fanar-Camous

The project aim was launching the Ecological Committee and the recycling process of a solid waste management and sorting campaign has been implemented in the Lebanese University where a green corner has been built in the cafeteria, furnish from Upcycled items.

كر مالك، فروز:

بالتعاون مع الجامعة اللبنانية كلية الصحة في الفنار أطلقت خلال المشروع اللجنة البيئية وتفعلت عملية الفرز كما قمنا بحملة بيئية تهدف إلى نشر الوعي حول كيفية إدارة النفايات وفرزها وقد تمّ بناء وافتتاح ركن بيئي في الكافتيريا يتألف من أثاث مصنوع من مواد معاد تدويرها.



- نُفَّذ البرنامج في 32 مدرسة، لـ 6000 طالب و150 مدرّس و45 مرشد اجتماعي،300 شاب -وشابة،150 امرأة وحوالي 10,000 شخص بشكل غير مباشر.
- نفذ البرنامج في عدة مدارس على كافة المناطق اللبنانية وتم التعاون مع عدة بلديات في جبل لبنان -والمتن، في صور وأقضيتها
- الشركاء: بلديات، مدارس خاصة، بدعم من وزراة التربية والبيئة -
- التحديات: أولويات اجتماعية في بعض المناطق، عدم تعاون البلديات، الاستمر ارية والتمويل. -
- الموارد المطلوبة: تقنية مالية -

-The program has been implemented in up to 32 schools for up to 6000 school students, 150 educators and 45 social workers, 300 youth, 150 Women, up to 10,000 general public in indirect way.

-The program was implemented in several schools across all Lebanese regions and cooperated with several municipalities in Mount Lebanon and Metn, in Tyre and its environs

-Partners: municipalities, private schools, supported by the Ministry of Education and the Environment

-Challenges: Another social priorities in some areas, non-cooperation of municipalities, Networking, continuity and funding.

-Resources required: technical - financial

THANK YOU